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De heer W. van der Spoel
van fractie PvdA
p/a raadsgriffie@dordrecht.nl

Datum 22 augustus 2023
Ons kenmerk 2023-0121216
Betreft Beantwoorden artikel 40-vragen inzake Kwaliteit van zwemwater

Geachte heer Van der Spoel,

Bij brief van 29 juni 2023, bij ons ingekomen op 29 juni 2023, heeft u op grond van
artikel 40 van het Reglement van Orde van de gemeenteraad namens fractie 
PvdA zes vragen gesteld inzake Kwaliteit van zwemwater.

Wij beantwoorden uw vragen als volgt.

Vraag 1. Hoe is het gesteld met de kwaliteit van ons zwemwater?
Antwoord De Provincie Zuid-Holland is bevoegd gezag voor zwemwater. Zij heeft 

het Rijksinstituut voor Volksgezondheid en Milieuhygiëne RIVM 
gevraagd om de metingen van acht zwemlocaties nader te analyseren.
Voor Merwelanden heeft de provincie een tijdelijk negatief zwemadvies
afgegeven, omdat het PFAS gehalte in dit water verhoogd was. 
Inmiddels is duidelijk dat dit advies verlengd wordt. 

Vraag 2. Hoeveel Zeer Giftige Stoffen (PFAS, PHOA, GenX, etc.) treffen we hierin 
aan?

Antwoord Per zwemplas is dit gehalte verschillend, we verwijzen u naar de 
bijlage. 

Vraag 3. Kunnen onze bewoners nog wel onbezorgd en veilig zwemmen in 
natuurwater, zoals in De Merwelanden?

Antwoord De provincie heeft voor de Merwelanden een negatief zwemadvies 
afgegeven, dit advies is inmiddels verlengd na het onderzoek dat RIVM
heeft uitgevoerd voor deze zwemlocatie. In de andere zwemplassen 
die aangewezen zijn en die men kan vinden op www.zwemwater.nl kan
veilig worden gezwommen. Overigens geldt voor alle natuurwateren in
Nederland die niet zijn aangewezen als zwemwater, dat zwemmen op 
eigen risico is. Dit risico zit in de aanwezige stroming, voorbij varende 
schepen en andere stoffen in het water.  

Vraag 4. Wat zijn de waarden van de zwemplas in De Merwelanden?
Antwoord De PFAS waarden worden uitgedrukt in nanogram totale PFAS per liter 

(ng PEQ/L). RIVM heeft een range aangehouden van de laagste en 
hoogste concentratie, uitgedrukt in lower en upper bound. In tabel 3 
van het bijgevoegde RIVM rapport staan de gegevens. Dit zijn slechts 
gemeten waarden en deze zeggen niet zoveel over het zwemmen in 
het water.
Daarom analyseert en herberekent het RIVM deze data om naar het 
zwemmen in een locatie.
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Vraag 5. Kunnen evenementen, zoals CitySwim, nu nog wel doorgaan?
Antwoord Wij hebben hierover gesproken met RWS en DG&J gevraagd om een 

advies. Op basis van onderzoeken die in het verleden en onlangs nog 
(mei 2023)  zijn uitgevoerd door onder andere het RIVM en het feit dat 
er door personen ongeveer 1 uur wordt gezwommen in dit water, zien 
wij geen aanleiding om het evenement niet door te laten gaan.  De 
organisatie heeft voor de zekerheid opdracht gegeven om in het 
traject enkele extra metingen van PFAS uit te laten voeren, dit naast 
de standaard metingen van bacteriën (zoals botulisme). De conclusie 
is dat het gehalte PFAS erg laag is en dat het evenement door kan 
gaan. De organisatie adviseert altijd om na het zwemmen goed af te 
spoelen. Ook moet het voor de deelnemers duidelijk zijn dat zij 
zwemmen op eigen risico, dit geldt voor ieder niet-aangewezen 
zwemwater zo en dus ook voor de Wantij.

Vraag 6. Hoe kan het dat de Onderzoeksresultaten van Waterschap 
Rivierenland WSRL niet eerder openbaar zijn gedeeld?

Antwoord Deze gegevens zijn openbaar, WSRL deelt de gegevens over 
meetpunten ook op de website WSRL. Waterschappen meten 
waterkwaliteit in het kader van de Kaderrichtlijn Water, een Europese 
richtlijn. Daarvoor worden jaarlijks rapportages opgeleverd. Het 
redactieteam van het programma Zembla heeft voor de uitzending 
eveneens gebruik gemaakt van gegevens uit openbare bronnen. Zoals 
eerder al gesteld is het belangrijk om de meetgegevens goed te 
interpreteren voor het doel waarvoor deze nodig zijn. 

Wij vertrouwen erop u hiermee voldoende te hebben geïnformeerd.

Hoogachtend,

Het college van Burgemeester en Wethouders

C.H.W.M. Post A.W. Kolff
secretaris burgemeester
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